
  

  

MILJÖ- OCH 
HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2012-01-17, § 13 

 

 Tid Tisdagen den 17 januari 2012 kl 17.00 – 19.20 
   

 Plats Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 
   

 Justerat Tisdagen den 17 januari 2012 

 
 

 

Per Ankersjö Katarina Luhr 

  
Närvarande 

 Beslutande ledamöter:  

Per Ankersjö (C), ordföranden  

Katarina Luhr (MP), vice ordföranden  

Jonas Nilsson (M)  

Torbjörn Erbe (M) §§ 1-28 

Per Ola Bosson (M) §§ 1-28  

Helena Levy (M)  

Nils Ingelström (M)  

Karin Karlsbro (FP)  

Mikael Magnusson (S) §§ 28-29  

Åsa Wester (S)  

Rana Carlstedt (S)  

Stellan F Hamrin (V) §§ 1-28 

 
Tjänstgörande ersättare: 

Fredrik Canerstam (S) §§ 1-27 för Mikael Magnusson (S) 

Rebecka Carlsson (MP)  för vakans (MP) 

Viktor Strååt (M) § 29  för Torbjörn Erbe (M) 

Andreas Lundin (M) § 29  för Per Ola Bosson (M) 

Fredrik Canerstam (S) § 29 för Stellan F Hamrin (V) 

 Ersättare: 

Anders Thureson (M) §§ 1-28 

Eva Runvald (M) §§ 1-27  

Viktor Strååt (M) §§ 1-28  

Andreas Lundin (M) §§ 1-28  

Frida Johansson Metso (FP)  

Per Johansson (FP)  

Maria Brogren (C)  

Fredrik Canerstam (S) § 28  

Josefin Deiving (S)  

Charles Berkow (MP) 

 

Tjänstemän: 

Förvaltningschefen Gunnar Söderholm, Anna Mroz §§ 1-18, Emily Tjäder, Emma 

Nordling §§ 1-19, Gunilla Hjort §§ 1-18, Gustaf Landahl, Helena Ulfsparre §§ 18-29, 

Håkan Andersson, Ingrid Mårtenson, Jonas Ericson §§ 18-29, Luis Lopez §§1-6, 10-

15, 17-19, 21-29, Malin Ekman, Margareta Widell §§1-28, Peter Norränge §§ 18-29, 

Örjan Lönngren samt biträdande borgarrådssekreteraren Albin Ring 



  

 
 § 13 

Samråd om förslag till detaljplan för Orgelpipan 6 m.m. i stadsdelen 
Norrmalm 
Remiss från stadsbyggnadsnämnden 
Dnr 2011-5389 

 
Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens förslag: 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden tillstyrker detaljplanen under förutsättning att: 

 a. förutsättningarna för cykelparkering inom fastigheten utreds och förbättras,  

 b. förutsättningar prövas för energiproduktion i form av solceller integrerat i  

     fasader och/eller på tak, 

 c. planhandlingarna kompletteras med information om att frånluft från  

     restaurangerna inte får placeras i närheten av tilluftsintag eller öppningsbara  

     fönster i bostäder eller hotellrum. 

 

2 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Miljöförvaltningens tjänsteutlåtande från den 19 december 2011. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Per Ankersjö (C), vice ordföranden Katarina Luhr m.fl. (MP), 

Jonas Nilsson m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och Åsa Wester m.fl. (S) föreslår 

(se beslutet). 

 

2) Stellan F Hamrin (V) föreslår att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt 

 följande: 

 

1. Begränsa höjden av den nya byggnaden till dagens situation 

2. Därutöver betona MHFs synpunkter rörande klimatanpassning och 

cykelparkering. Det är ett oavvisligt krav att nya byggnader av denna 

karaktär blir klimatneutrala genom en kombination av minskat energibehov 

och egen energiproduktion. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Per Ankersjö (C) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förslag från Per Ankersjö (C), Katarina Luhr m.fl. (MP), Jonas Nilsson 

m.fl. (M), Karin Karlsbro (FP) och Åsa Wester m.fl. (S). 

 
Reservation 

Stellan F Hamrin (V) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Katarina Luhr m.fl. (MP) enligt följande: 

 

Vi ser mycket positivt på att byggnaden vid detta strategiska läge har en synlig 

miljöprofil med miljöklassning och synlig energiproduktion av sol och/eller 

vind. I denna knutpunkt för kollektivt resande måste det vara ett krav att ha 

utbyggd och välfungerande struktur för cyklar. Vi tycker att det är en mycket 



  

god idé att erbjuda service och parkering för cyklar i en del av huset och ser 

cykelservice på ett centralt läge som en viktig del i Stockholms miljöprofil och 

klimatarbete. Plats för hyrcykelsystem måste också finnas i nära anslutning. Vi 

anser att kopparmaterial ska undvikas i husets fasad då energiintensiv 

produktion av metall och läckage av koppar bör undvikas för denna 

miljöklassade byggnad. 

 

Särskilt uttalande lämnas av Åsa Wester m.fl. (S) enligt följande: 

 

Denna centralt placerade byggnad blir en viktig kommunikationsnod för 

kollektivtrafik, och kommer därtill genom sin storlek (tyvärr inte genom sin 

arkitektoniska skönhet) att tydligt häva sig fram i Stockholms skyline. 

Byggnadens placering och funktion gör det särskilt viktigt att Stockholm stad 

ställer stränga krav på miljö- och energistandard. Med högsta miljö- och 

energistandard kan då byggnaden fungera som exempel och symbol för 

Stockholms ambitioner att vara miljöstad.  

 

Förvaltningen vill att förutsättningarna för energiproduktion i form av solsceller 

på byggnaden prövas. Det är bra. Vi vill verkligen understryka vikten av att 

stränga krav på energieffektivtet och övrig miljöhänsyn. 

 

Vi vill också särskilt peka på det närmast parodiska, och som förvaltningen 

också lyfter fram – att det endast planeras för 30 stycken cykelparkeringsplatser. 

Detta måste självklart ändras. Ska Stockholm bli en cykelstad på allvar krävs 

cykelparkeringsplatser vid kollektivtrafiknoderna. Denna mycket allvarliga brist 

i detaljplaneförslaget måste åtgärdas. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Ingrid Mårtenson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


